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 برای شرکت در مسابقات قهرمانی باشگاه های مردان جهان

مصائب حضور پیکان در قطر 
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آرمان ملی: مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های مردان 
جهان ۲۰۲۲ از روز چهارشنبه ۱۶ آذرماه با حضور شش تیم در دو 
گروه مقدماتی به میزبانی شهر بتیم آغاز می شود و تیم پیکان با 

حاشیه هایی برای حضور در این مسابقات مواجه است. 
  حاشیه ها 

پیکان که ۲۰۰۹ چهارم باشگاه های جهان شد و ۲۰۱۰ هم 
روی سکوی سومی باشگاه های جهان ایستاده، بدش نمی آید 
باز هم این تجربه شیرین را تکرار کند. هر چند با وجود غول های 
والیبال دنیا کار راحتی ندارد. به همین خاطر سرمربی تیم برای 
تقویت ترکیبش، دست روی بازیکنان کمکی ایرانی و حتی 
خارجی گذاشت. پیمان اکبری در لیست بازیکنان کمکی اسم 
سید محمد موسوی، سلیم چپرلی را نوشت. به گفته پیمان اکبری 
سرمربی پیکان نیان الکترونیک خراسان تیم سید در ازای حضور 
سرعتی زنش در پیکان یک میلیارد خواسته بود و همین مساله 
پیکانی ها را منصرف کرد. سلیم چپرلی یکی دیگر از بازیکنان 
کمکی پیکان بود که او هم ظاهرا به دلیل مصدومیت اسمش از 
لیست خارج شد تا مشهدی بازیکن پیکانی ها مسافر برزیل شود. 
پیمان اکبری که نمی خواهد تیمش قهرمانی این فصل را از دست 
بدهد، درخواست اضافه کردن رافاو فارینا، بازیکن ۲۸ ساله سابق 
تیم های لوبین و رادوم را هم داشت. بازیکن لهستانی به تهران 
آمد، اما او یک روز بعد از مهلت FIVB به تیم ها برای اعلام آمادگی 
قراردادش را امضا کرد و به همین خاطر او هم با بدشانسی در 
باشگاه های جهان برای پیکان بازی نمی کند. خروجی بازیکنان 
مشمول هم که پروسه خاص خودش را داشت اما امین اسماعیل 
نژاد در این رقابت ها برای پیکان به زمین می رود. اما رایزنی پیکان 
برای تقویت ترکیبش برای باشگاه های جهان با بعضی باشگاه ها 

بازخورد های جالب و عجیبی هم داشت. سرمربی یکی از باشگاه ها 
وقتی تقاضای پیکان برای جذب بازیکن شاخصش را دید، شرط 
عجیب و غریبی را گذاشته بود، حضور خودش در ترکیب کادرفنی 
به عنوان دستیار پیمان اکبری. البته پیکانی ها که کادر فنی تیم 
والیبال کامل بود این شرط را قبول نکردند و بازیکن مدنظر را 
هم گرفتند. تیم والیبال پیکان برای حضور درشهر بتیم برزیل 
میزبان رقابت های باشگاه های جهان، مسیر دوحه، سائوپائولو را 
انتخاب کرد. مسیری که با شروع جام جهانی شلوغ و پر دردسر 
بود. پیکانی ها برای تهیه بلیت با پرواز قطر ایرلاین دردسر زیادی 
کشیدند، چراکه این روز ها به خاطر برگزاری جام جهانی دوحه 
روز های شلوغی دارد، با این حال آنها بالاخره به سختی پرواز را 
گرفتند تا تیم از مسیر دوحه به سائوپائولو و بتیم برسد. پیکانی ها 
برای کاروان ۲۵ نفره بلیت برای هر نفر ۸۰ میلیون تومان تهیه 

کرده اند.
  درخواست 

باشگاه پیکان درخواست سه بازیکن از باشگاه های پاس گرگان، 
فولاد سیرجان ایرانیان و نیان الکترونیک داشت تا برای شرکت در 
جام باشگاه های جهان این تیم را همراهی کنند و بازیکنان خود را 
در اختیار نماینده ایران قرار بدهند، اما تنها امین اسماعیل نژاد از 
گرگان تیم پیکان را همراهی خواهد کرد. سعید چپرلی از سیرجان 
به دلیل مصدومیت قادر به همراهی پیکان نیست و محمد موسوی 
از خراسان هم بنابرگفته سرمربی این تیم تمایلی برای حضور در 
تیم خودروسازان و شرکت در مسابقات باشگاه های جهان ندارد. 
البته این تیم برای حضور قدرتمند در مسابقات پیش رو راستا رافائل 
فارینا، پشت خط زن تیم والیبال لوبلین لهستان را هم جذب کرده 
است. قرار است این بازیکن در نیم فصل دوم لیگ برتر، پیکان را 

همراهی کند. 
  صحبت های سرمربی 

پیمان اکبری سرمربی تیم پیکان درخصوص حضور در این 
مسابقات گفت: برنامه ریزی برای حضور در مسابقات باشگاه های 
جهان به صورت همزمان با حضور در رقابت های لیگ دشوار بود. در 
دو هفته آخر چهار بازی انجام دادیم که همه در شهرستان برگزار 
شدند و مسافت ها تیم را خسته کرد. فدراسیون لطف کرد و به خاطر 
پیکان و تیم ملی نوجوانان، لیگ را تعطیل کرد. زمانی یافتیم که 
بازیکنان را از نظر بدنی بازسازی و ریکاوری کنیم تا برنامه ریزی 
خوبی برای باشگاه های جهان داشته باشیم. وی با تاکید بر اینکه 
تعطیلی لیگ کار خوبی برای آماده شدن تیم پیکان جهت حضور 
در مسابقات باشگاه های جهان بوده است، تصریح کرد: امیدوارم 
بتوانیم در برزیل بازی های خوبی را به نمایش بگذاریم و نماینده 
خوبی برای کشورمان و قاره آسیا باشیم. سرمربی تیم پیکان درباره 
تغییر در ترکیب بازیکنان عنوان کرد: درخواست سه بازیکن 
داشتیم امین اسماعیل نژاد از پاس گرگان، سید محمد موسوی 
از نیان الکتریک مشهد و سلیم چپرلی از فولاد سیرجان بود و با 
توجه به شرایطی که باشگاه مشهد اعلام کرد، نتوانستیم از موسوی 
استفاده کنیم. سلیم چپرلی هم به دلیل آسیب با تیم پیکان همراه 
نشد. تنها امین اسماعیل نژاد به جمع پیکان اضافه شد که جا دارد از 
مسئولان تیم پاس گرگان و سنگدوینی سرمربی اینکه پیکان را در 
این برهه از زمان کمک کردند، تشکر کنم. وی در مورد حریفانشان 
در مسابقات باشگاه های جهان اظهار کرد: ۶ تیم در این رقابت ها 
حضور دارند که در گروه ما ترنتینو ایتالیا یکی از بهترین تیم های 
باشگاهی در سطح دنیا حضور دارد. ایتامبه میناس تیم دوم برزیل 
هم با پیکان هم گروه است که بسیار قدرتمند است و سادا کروزیرو 
را هفته پیش سه بر یک شکست داد. اکبری افزود: در گروه مقابل 
هم پروجا ایتالیا و سادا کروزیرو برزیل حضور دارند که هر دو 
شناخته شده هستند اما از تیم والی رناتا برزیل شناخت چندانی 
نداریم. شناخت کاملی از حریفان داریم چون مسابقات لیگ را 
پشت سر می گذارند. قطعا تیم های ترنتینو، سادا کروزیرو، ایتامبه 
میناس و پروجا و تیم پیکان همگی در شرایط خوبی قرار دارند. 
بنابراین کلکسیونی از بهترین بازیکنان دنیا در این مسابقات حضور 
دارند و با یکدیگر رقابت می کنند. وی درباره هدف تیم پیکان در 
رقابت های باشگاه های جهان گفت: امیدوارم بتوانیم عملکرد خوبی 
داشته باشیم و تلاش کنیم بهترین نتیجه ای را که همه متصور 
هستند به دست آوریم. همه دوست دارند قهرمان باشگاه های 
جهان شویم، زمانی شرایط رسیدن به آن فراهم است و اگر نرسیم 
باید ایراد گرفت، اما زمانی هم هست که شرایط واقعا متفاوت است. 
به هر حال باید تمام تلاش خود را انجام دهیم، چراکه در والیبال 
کسی از پیش برنده یا بازنده نیست و فارغ از هرگونه اسم و رسم هر 
تیمی که در روز مسابقه عملکرد بهتری داشته باشد می تواند برنده 
باشد. این سرمربی تصریح کرد: تمام تلاش پیکانی ها در وهله اول 
صعود از گروه است. مرحله به مرحله اهدافی را برای تیم در نظر 
گرفتم و انگیزه هایی به بازیکنان خواهیم داد. اگر از مرحله مقدماتی 

صعود کردیم برای باقی مراحل هم برنامه لازم را داریم. 

   سلفی 
بلافاصله پس از شکست کره جنوبی مقابل غنا، سون 
هیونگ مین ماسک خود را از صورت برداشت و در حالی 
که به شدت ناراحت بود، با چشمان اشک بار زمین را 
ترک می کرد اما ناگهان با گروه سلفی بگیران غنا مواجه 

شد. در راس آنها پزشک تیم غنا سلفی گرفت! 

    منتخب 
 روزنامه مارکا نام رامین رضاییان را در تیم منتخب خود 
قرار داده است. لیونل مسی هم در این تیم حاضر است و 
نظر کارشناسان مارکا را به خود جلب کرده است. مدافع 
شماره ۱۹ استرالیا که نمایشی بی نقص و استثنایی داشت 

هم دیگر نماینده فوتبال آسیا خواهد بود. 

           تاریخ نویس گلزن! 
همسر »انِر والنسیا« راز شادی پس از گل این 
بازیکن برابر تیم ملی فوتبال هلند را فاش کرد: »او 
دارد تاریخ را می نویسد. اگر می خواهید معنای واقعی 
و دقیق این شادی را بدانید باید بگویم حرکات خاص 
والنسیا پس از گل، نوشتن تاریخ برای اکوادور است.«
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گذر از بدترین دوران وزنه برداری 

حسینتوکلی
کارشناس وزنه برداری 

با مصدومیت رسول معتمدی و از دست دادن مسابقات 
جهانی یک شوک به وزنه برداری ایران وارد شد و همه ما را 
ناراحت کرد. اگر در لیگ این اتفاق نمی افتاد الان کسی می گفت 
چرا معتمدی در لیگ حضور پیدا کرد؟! این مسائل باید از 
قبل در مورد آن صحبت می شد. در کمیته فنی من به همراه 
سایر دوستان بار ها گفتیم معتمدی در همه مسابقات حضور 
نداشته باشد و کار تقسیم بندی شود و وزنه بردار بداند برای چه 
مسابقات باید خودش را آماده کند.  معتمدی در مسابقات لیگ 
وزن کم نکرد، ولی شرایط روحی معتمدی اصلا خوب نبود، 
از کیفیت تمرینات و فضای اردو راضی نبود و همه این موارد 
به نفر اول تیم یعنی سرمربی مربوط می شود. وقتی سرمربی 
تیم در مسابقات لیگ حضور ندارد و به وزنه بردار ملی پوش 
اعلام نمی کند با توجه به تمرینات چه وزنه ای بالای سر ببرد و 
برنامه ای هم ندارد، این مشکلات به وجود می آید و این ضعف 
بزرگ محسوب می شود.  سرمربی تیم از شرایط بدنی و تمرینی 
وزنه بردار ملی پوش مطلع است، مربی لیگ برتری که از آن 
خبر ندارد. البته وزنه بردار هم می تواند ذکاوت و هوشیاری به 
خرج بدهد و اصراری به وزنه زدن سنگین نداشته باشد، اما مگر 
می شود سرمربی در مسابقات لیگ حضور نداشته باشد؟! این 
کار کاملا غیرحرفه ای است، لیگ بزرگسالان در حال برگزاری 
است و همه افراد در سالن حضور دارند به غیر از سرمربی تیم! او 
نباید وضعیت ورزشکار خود را ببیند؟ در گذشته ایوانف سرمربی 
تیم ملی وزنه برداری بود و مسابقات لیگ به همه ما اعلام می کرد 
با توجه به شرایط تمرینی چه وزنه ای را بالای سر ببریم. همه 
این موارد با برنامه ریزی انجام می شد.  این موضوع برای من 
غیرقابل باور است که سرمربی تیم در لیگ حضور پیدا نمی کند 
و از وضعیت وزنه برداران ملی پوش خود مطلع نمی شود. از نظر 
من این ضعف بزرگ سرمربی تیم ملی است. سرمربی تیم باید 
به ورزشکار برنامه بدهد، اما وقتی به این مسائل ورود نمی کند و 
حتی به وزنه زدن وزنه برداران ملی پوش در لیگ بی تفاوت است 
نشان می دهد پختگی و تجربه کافی ندارد. مربی لیگ برتری 
شبانه روز با وزنه بردار ملی پوش نیست و از شرایط تمرینی او خبر 
ندارد؛ باشگاه با وزنه بردار قرارداد می بندد تا در لیگ برای آن ها 
وزنه بزند. سرمربی تیم ملی که با ورزشکار کار کرده و از شرایط او 
خبر دارد، باید او را زیر نظر بگیرد.  معتمدی در رقابت های لیگ 
حتی به نسبت آسیایی ها وزنه های کمتری زد؛ اما اصلا شرایط 
روحی خوبی نداشت و حرف های ناامیدکننده می زد که همه ما 
متعجب شدیم. چرا باید وزنه برداری که قرار است به مسابقات 
جهانی اعزام شود و برای میدان المپیک مورد هدف است از 
نظر روحی و روانی چنین شرایط ناامیدکننده ای داشته باشد. 
مصدومیت یک اتفاق نادر در وزنه برداری نیست و برای همه ما 
رخ داده است؛ اما در بدترین دوران که دست وزنه برداری خالی 
است این اتفاق رخ داد و به همه ما شوک وارد کرد. سرپرست 
فدراسیون درگیر خیلی از مسائل مدیریتی است و مسئولیت 
تیم با کادرفنی است. من اصلا نمی توانم درک کنم چرا سرمربی 
تیم ملی آنقدر به وزنه برداران ملی پوش خود بی اهمیت است 
که در سالن حضور پیدا نمی کند. حتی این میدان می توانست 
بهترین محک برای وزنه برداران باشد، من شنیدم قرار است 
چند روز دیگر رکوردگیری انجام شود؛ در صورتی این مسابقات 
می توانست محک جدی برای وزنه برداران باشد و رکوردگیری 

هم انجام شود و وزنه بردار هم تحت فشار قرار نمی گیرد. 

جامجهانی2022
  لیونل مسی پس از آن بازی که با برتری ۲ بر صفر 
آلبی سلسته تمام شد، در رختکن با پای خود ضربه ای به 
پیراهن تیم ملی مکزیک )پیراهنی که در انتهای بازی از 
یکی از بازیکنان مکزیک گرفته بود( زد که این حرکت او 
کانلو آلوارس بوکسور معروف مکزیکی را بسیار خشمگین 
کرد. آلوارس در یک توئیت مسی را به خاطر حرکتی که به 
باور او بی احترامی به پیراهن و پرچم مکزیک بود تهدید 
کرد و گفت که ستاره پاری سن ژرمن باید دعا کند که هرگز 
با بوکسور مکزیکی روبه  رو نشود. پس از تهدید شدن مسی، 
دوست صمیمی و هموطن او سرخیو آگوئرو سعی کرد که از 
تنش موجود بکاهد و پیامی در توئیتر منتشر کرد که در آن 
آمده بود: »آقای کانلو، دنبال بهانه و دردسر نگرد. مطمئنا تو 
چیزی درباره فوتبال و آنچه در رختکن تیم ها رخ می  دهد، 
نمی دانی. بعد از بازی ، پیراهن ها به خاطر تعریق بازیکنان 
همیشه کف زمین افتاده اند. بعدش هم اگر خوب دقت کنی، 
می بینی که مسی دارد سعی می کند کفش خود را از پایش 
درآورد و اتفاقی پایش هم به آن پیراهن می خورد.« کانلو به 
او نیز حمله کرد و گفت: تو هم یک آشغال دیگری. قبلا برایم 
پیام های دیگر می فرستادی و حالا گریه می کنی. دو رو نباش!

  بازیکنان تیم ملی فوتبال برزیل از وضعیت زمین 
چمن ورزشگاه ۹74 ابراز نارضایتی کردند. برزیل در این 
ورزشگاه سوئیس را یک بر صفر شکست داد و به مرحله 
پلی آف جام جهانی ۲۰۲۲ صعود کرد. آلکس تلس مدافع 
تیم ملی برزیل در این مورد اظهار داشت: خیلی عجیب 
بود. ما هنگام گرم کردن متوجه وضعیت بد زمین شدیم. 
توپ خیلی تیز حرکت می کرد. اعتماد لازم را هنگام تغییر 
جهت نداشتیم. البته این شرایط برای همه یکسان است. 

زمین چمن با بازی هر روزه آسیب می بیند و 
ما باید آماده باشیم. تیاگو سیلوا دیگر 

ملی پوش برزیلی نیز گفت: نمی دانم. 
شاید ما به ورزشگاه بازی نخست مان 
عادت کردیم. به همین دلیل در 
ورزشگاه بازی با سوئیس کمبودهای 
زیادی دیدیم. اینها بهانه نیست و 

بازی در چنین زمینی ناخوشایند 
است. آنها باید پوشش زمین را بهبود 

دهند، زیرا فکر می کنم دیدارهای یک 
هشتم نهایی اینجا برگزار می شوند. ناگهان 

پیشنهاد تغییر ورزشگاه را می دهند و این 
گزینه خوبی نیست. به طور حتم بهبود 
زمین در یک هفته کار آسانی نیست، اما 

ما هم گزینه های زیادی نداریم. 

مسئولان تیم بانک شهر زیر قول شان زدند
    عموزاد: شخصیتم مهمتر از پول است 

رحمان عموزاد قهرمان کشتی جهان در واکنش به موضوعات 
مطرح شده از سوی تیم بانک شهر در مورد کشتی نگرفتن او در 
مرحله پایانی لیگ برتر تاکید کرد که توافق آنها از ابتدا روی دو 

کشتی بوده و این تیم به توافقش عمل نکرده است. 
  اتفاقات 

رحمان عموزاد در گفت وگو با تسنیم درباره اتفاقاتی که منجر 
به عدم حضورش در مرحله پایانی لیگ برتر و ناراحتی تیم بانک 
شهر از این کشتی گیر شد، اظهار داشت: مشکلاتی پیش آمد 
که اول از همه می گویم باید حرمت ها حفظ شود و کسی حق 
بی احترامی ندارد. آنهایی که این فضا را به وجود آوردند باید 
حد و حدود خودشان را در کشتی بدانند. جایگاه آنها در کشتی 

مشخص است و نقش آنها در این تیم هم روشن است. 
  وضعیت قرارداد 

وی تأکید کرد: من از روز اول مشخص کردم که چطور و چقدر 
کشتی می گیرم. قرارداد من برای دو کشتی در مرحله نیمه نهایی 
و فینال بود، چطور قهرمانان روس می توانستند فقط در این مرحله 
کشتی بگیرند، اما من که قهرمان جهان هستم، نمی توانستم؟ 
ظاهرا همیشه مرغ همسایه غاز است. من مانند همه کشتی گیران 
روس با لحاظ کردن شرایط جسمانی خودم که تازه از فشار جهانی 
برگشته بودم و با توجه به برنامه های آینده ام نمی خواستم زیاد در 
لیگ تحت فشار قرار بگیرم. از اول هم در همین راستا توافق کردم 
و انتظار داشتم من را هم مثل خارجی های تیم می دیدند. این 
هم مورد عجیب و خواسته زیادی نبود، بلکه قرارداد ما بود. خود 
ایشان )رضا یزدانی( بهتر از همه می داند. در مرحله مقدماتی از من 
خواسته شد که کشتی بگیرم، به احترام رضا یزدانی و کادر فنی 
یک کشتی گرفتم با آنکه شرایطم نه از نظر جسمانی و نه روحی 

و روانی خوب نبود. همان وقت به برادر بزرگ ترم فرزاد قول دادند 
اگر مقابل مقاومت کشتی گرفتم، دیگر در مبارزه با ستارگان از 
من نخواهند کشتی بگیرم تا برای نیمه نهایی و فینال آماده شوم. 

  قرارداد سفید 
عموزاد در پاسخ به این پرسش که آیا این موارد در قراردادش 
ذکر شده بود، گفت: من روز اول به رضا یزدانی و کادر فنی احترام 
گذاشتم و قراردادم سفید امضا شد و این موارد در آن قید نشد، 
ولی ما با هم صحبت کرده بودیم، ما باید مثل پهلوان ها عمل 
کرده و همان طور که حرف مان را روی تشک می زنیم، حرف مان 
به اندازه قرارداد سند باشد. پیش از آنکه به تیم بانک شهر بروم، 
دو تیم که اسم شان را نمی آورم من را می خواستند و شرایط شان 
از همه نظر بهتر از بانک شهر بود و آنها هم برای دو کشتی من را 
با رقم بیشتری می خواستند، اما نرفتم و با این تیم قرارداد سفید 
امضا کردم، چون حرف زده بودم و حرفم سند بود. ما با هم صحبت 
کرده بودیم، اما زیر قول شان زدند و خواستند مقابل مقاومت و 

ستارگان ساری در مرحله مقدماتی کشتی بگیرم. 
  حضور در جام جهانی آمریکا 

قهرمان وزن ۶۵ کیلوگرم جهان که قرار است تیم ملی آزاد را 
در جام جهانی آمریکا همراهی کند، تصریح کرد: من را تخریب 
کردند. برخی همه چیز را از بالا به پایین نگاه می کنند. آنها در 
زندگی شخصی من دخالت کردند. برای من پول مهم نیست، 
ضمن اینکه پولم را هم کامل نگرفتم و نصف قراردادم را دریافت 
کردم. در زندگی ام اول خدا، بعد هم خودم، شخصیتم، خانواده 
و آنهایی که برایم باارزش هستند، در اولویت هستند، اما آنها 
حرمت ها را شکسته و به من بی احترامی کردند. آقا رضا یزدانی، 
هادی حبیبی و تمام کادر فنی هم حرمت شکنی کرده و هم زیر 

قول شان زدند. به من گفتند تو قهرمان واقعی جهان نیستی، به 
روس و ژاپن می بازی. اینها برایم مهم نیست، فقط می خواهم 
بهترینِ خودم باشم و برای شاد کردن مردم کشتی بگیرم. برای 
من همه چیز پول نیست، شخصیتم مهمتر است. وی با این جمله 
که برایش »شرط گذاشته بودند«، ادامه داد: گفتند بیا یک قرارداد 
ببندیم. اگر جلوی کشتی گیر تاکستان باختی 7۰۰ میلیون پولت 
را برگردان. این حرف ها در شرایطی مطرح شد که من برای دو 

کشتی با آنها توافق کرده بودم. 
  درخواست رئیس فدراسیون؟!

عموزاد با اشاره به اینکه رئیس فدراسیون کشتی هم از او 
خواسته بود در مرحله پایانی تیم بانک شهر را همراهی کند، 
خاطرنشان کرد: علیرضا دبیر گفت بیا کشتی بگیر، به او گفتم 
احترام شما واجب است، اما آنها به شخصیت من و آنهایی که برایم 
باارزش هستند، بی احترامی کردند و حتی این پول هم برایم مهم 
نیست. او خواست که بیشتر فکر کنم و بعد هم ابراهیم مهربان 
دبیر فدراسیون همین را از من خواست که گذشت کن و بیا کشتی 
بگیر، اما گفتم آنها دلم را شکستند و تخریبم کردند و مسائل 

دیگری هست که خیلی نمی خواهم راجع به آن توضیح دهم. 
  عدم حضور برادران 

قهرمان نوجوانان و جوانان جهان در مورد اینکه برادرانش هم 
در مرحله پایانی تیم بانک شهر را همراهی نکردند، گفت: ما هر 
سه برادر به احترام رضا یزدانی قرارداد سفید و بدون رقم امضا 
کردیم. رقم قرارداد من که مشخص بود و قرار بود در ازای دو 
کشتی 7۰۰ میلیون بگیرم که نصف آن را دریافت کرده بودم، اما 
به برادر بزرگ ترم فرزاد 4۰ میلیون پرداخت شد و به محمدعلی 
برادر دوقلویم که چهار بار برای شان روی تشک رفت و سه برد و 
یک باخت داشت، تنها ۲۰ میلیون دادند که طبیعتاً باید بیشتر از 
اینها پرداخت می شد، اما ما به رسم ادب و احترام حرفی نزدیم. 
کسی که زیر قولش زد، آنها بودند. رحمان عموزاد در خاتمه یادآور 
شد: امثال من، کامران قاسم پور، امیرمحمد یزدانی و یونس امامی 
نیستیم که اسپانسرها می روند، بلکه رفتن آنها از کشتی به خاطر 

این رفتارهاست.  

بهنام محمودی: 
حتما نباید یک مدیر 
ورزشی و یک وزیر 

ورزشی باشد
بهنام محمودی کارشناس والیبال کشورمان 
در خصوص مدیریت این رشته صحبت کرد. 
وی ایرادات سیستم مدیریتی را به طور خلاصه 

شرح داد. 
  شما از آن نسل باشکوه والیبال 
بودید، والیبال به شکلی با شما آغاز 
شد، بعد هم وارد مدیریت شهری شدید 
و کار های متفاوتی انجام دادید، الان 
سوال ما این است که با توجه به تجربه ای 
که در کشتی و وزنه برداری و بسکتبال 
وجود دارد که از دل خود این رشته ها 
افرادی پست مدیریتی در فدراسیون 
گرفتند، مثل رسول خادم، علیرضا دبیر، 
هادی ساعی و...، چه زمانی این انقلاب 
در والیبال هم اتفاق می افتد و بالاخره 
یک مدیر از دل خود این رشته انتخاب 
می شود و کار می کند؟ خود شما هم وقتی 
سن تان بالاتر برود دیگر انگیزه و هیجان 
کافی را ندارید، شاید حتی توان کافی 
برای مدیریت وجود نداشته باشد، الان 
فکر می کنید شما و هم نسلی هایتان 
برای تکان دادن این والیبال چقدر انگیزه 
و توان دارید و کدام یکی از هم نسلی ها 

آمادگی انجام این کارها را دارند؟
این یک مصاحبه خودمانی است و همین 
ابتدا عذرخواهی می کنم اگر حرف خاصی زده 
می شود، چون ما در مکتب ورزش صداقت و 
یک رو بودن را یاد گرفتیم، ورزش هم سیاست 
نیست و می خواهم صادقانه از ورزش بگویم. جا 
دارد از مرحوم یزدانی خرم یادی کنیم که برای 
والیبال ایران زحمت کشیدند، آقای داورزنی 
هم زحمات زیادی کشیدند، این چرخه طبیعت 
که شما یک پستی دارید و این پست به شما وفا 
نمی کند. آن جایی به شما وفا می کند که شما 
با صداقت کاری را انجام دهید. در این شرایط 
همیشه هم مورد احترام جامعه و مردم هستید 
و مردم به نیکی از شما یاد می کنند. از مرحوم 
یزدانی خرم همیشه به نیکی یاد می شود، 
از آقای داورزنی هم. اما من اعتقاد دارم به 
سیاست نظام و بیانیه گام دوم انقلاب که گفتند 
جوان تر ها بیایند و چرخ کند مدیریت کشور را 
سرعت ببخشند. من برای پیشکسوتان احترام 
قائلم و باید از تجربه های آنها استفاده شود، 
همان طور که در همین رابطه گفته می شود 
از افراد پیشکسوت و با تجربه به عنوان مشاوره 
پاره وقت استفاده کنید. من اعتقاد دارم اگر 
که عقب افتادیم علت این است که کارها به 
دست آدم های با تجربه و متخصص نیفتاده 
است. زمانی که ما ورزش می کردیم می گفتند 
ما ورزشی تحصیلکرده با تجربه نداریم، یا 
خیلی کم داریم، اما خداراشکر امروز به لطف 
دانشگاه ها، تحصیلات و کارهای اجرایی که 
جوان تر های ما انجام می دهند ما ورزشکاران 
با تجربه و متخصص داریم. خود آقای سجادی 
در وزارت ورزش هم ورزشکار بودند. یکسری 
کار های سیاسی در بدنه ورزش هست ولی توقع 
ما این است که از خود ورزشکاران استفاده شود. 
دیگر آن دوران که یک فرد سیاسی می آمد، 
رانتی  داشت و امتیازی برای تیم ها، باشگاه ها و 
مجموعه یک فدراسیون می آورد گذشته است. 
ما نمی توانیم این توجیه که اینها آورده ای دارند 
را بیاوریم چون درست نیست. از این طرف ما 
جوان های خوب ورزشی داریم که می توانند 

کمک کنند. 
  اینکه خیلی ها می گویند یک مدیر 
حتما باید ورزشی باشد یا یک وزیر حتما 

باید ورزشی باشد و... 
حتما نباید یک مدیر ورزشی و یک وزیر 
ورزشی باشد اما اگر ورزشی بوده باشد و 
تحصیل و تجربه کار اجرایی داشته باشد، 
خروجی کارش به مراتب از یک فرد غیر 
ورزشی بهتر است. ما در بدنه والیبال افراد 
البته من کوچک  اصلح تر زیادی داریم، 
همه هستم و منظورم به خودم نیست. ما 
هم شاگردی کردیم و دوست داریم کمک 
کنیم، البته به شرطی که ارج و قربمان حفظ 
شود. هرکس در این سیستم مشغول به کار 
شود زیر ذره بین می رود، ولی ما کشور و 
پرچم مان را دوست داریم و دوست داریم 
کمک کنیم. آقای داورزنی زحمت کشیدند 
و قدردان هم هستیم، ولی فقط تا مقطع 
معاون وزیری عملکرد ایشان خوب بود. من 
ادله هم می آورم. آقای ولاسکو از ایران رفت، 
ایتالیا چند وقت برای قهرمانی در جوانان و 
نوجوانان و بزرگسالان برنامه ریزی کرد؟ ۵ 
سال، ولاسکو استعدادیابی کرد، کمیته های 
آموزش تشکیل شد و... در نهایت ۶ سال در 
نوجوانان، جوانان و همین اواخر در بزرگسالان 
قهرمان شد. پس آنها کارشناسی شده تر کار 
کردند. اگر قرار بود کاری انجام شود در همان 
۱۰ یا ۱۵ سال آقای داورزنی باید انجام می شد. 
سقف کار های ایشان، در حد قهرمانی آسیا، 
هشتمی لیگ ملت ها و جام جهانی بوده است. 
الان نیاز به یک مدیر جوان و با انگیزه است که 
طرح داشته باشد و از تجربه با تجربه ها هم 
استفاده کند. ولی کسی بیایید کار کند. چرا 
یک رئیس جمهور فقط 4سال می تواند مقامش 
را حفظ کند؟ چون هرچه می توانسته رو کرده 
دیگر چیزی نمانده. ایرادی که داریم این است 
که مدیران ورزشی ما هیچ زمانی ۳ یا 4 تا جوان 

را به عنوان جانشینان خود تربیت نمی کنند.


